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Isus iz Nazareta je uskrsnuo!
Idite i javite to njegovoj Braći!

Uskrs je prvi, najstariji i
svakako najveći blagdan
kršćanstva. Ali ako
izbližega pogledamo
našu vjerničku tradiciju,
i l i b o l j e r e ć i a k o
promatramo mjesto
Uskrsa u životu vjernika
onda moramo priznati
da je većini jedan drugi
blagdan daleko draži, a

to je Božić. Razlog tomu vjerojatno leži u samoj
naravi ovih dvaju blagdana. Dok na Božić
gledamo kao na veseli obiteljski blagdan koji i
svojom porukom poziva na veselje, Uskrs je
blagdan koji poziva na sasvim ozbiljna i
konkretna promišljanja u životu. Uskrsnuće ako
ga promatramo kao fenomen izlazi sasvim iz
okvira ljudskog razumijevanja stvari. Pred
činjenicom uskrsa čovjek kao da nailazi na zid
koji nije u stanju razumjeti, na žalost nekima je
nemoguće i prihvatiti ovu stvarnost. Pred
činjenicom uskrsa možemo ostati jedino bez
riječi prihvaćajući ga očima vjere.

Svake godine u korizmenom vremenu
spremajući se za blagdan Uskrsa donosimo neke
odluke koje bi nam trebale pomoći u vjerničkom
životu. Te odluke mogu biti manje ili veće ali na
žalost rijetko kad su direktno povezane i sa
vjerom i sa vjerničkom praksom. Najčešće ćemo u
svojoj želji da budemo bolji vjernici prihvatiti
korizmeno odricanje u stvarima koje na žalost
nisu u direktnoj vezi sa vjerom, nego su
prvenstveno vezane za sitna zadovoljstva koja
nisu i ne mogu biti odrednica vjerničkog življenja.
Svi mi spremni smo odreći se onog malog i
bezvrijednog u životu, dakle svega onoga što nas
na koncu i ne određuje u biti. U jednom
razgovoru, ostao sam pomalo iznanađen zrelim
razmišljanjem o korizmi i pripremi za Uskrs kad
je sugovornik rekao da se odrekao sebičnosti.

Sva naša odricanje trebala bi imati za cilj

jedno, a to je da nas učine boljim ljudima i boljim
vjernicima. U tome se zapravo sastoji bit
korizmene priprave. Sve naše velike odluke, i
možda još veće žel je , nemaju nikakve
povezanosti sa Uskrslim niti sa uskrsnućem ako
nas ne čine prvenstveno boljim ljudima, a onda i
boljim vjernicima. Ako to nije rezultat naše
priprave onda se one mogu nazvati bilo kojim
drugim imenom a nikako kor izmenom
pripravom.

Promotrimo li Isusove prve učenike i
apostole primijetit ćemo da je i njima uskrsnuće
bilo teško razumljivo, njima koji su provodili
vrijeme i zajedničke trenutke s Isusom. Nama koji
smo udaljeni od događaja Uskrsa i prostorno, a na
žalost i željom za pravim razumijevanjem, Uskrs
može vrlo lako postati još jedan datum kad je
obitelj na okupu. A za razumjeti Uskrs potrebno
je i dubljeg razmišljanja i iskustva vjere. Smrću
Gospodinovom svi veliki planovi učenika padaju u
vodu. Sva nadanja o ostvarenju jednog boljeg
mjesta na zemlji gdje bi oni imali vodeću ulogu,
propadaju. Mogli bi reći da nakon nasilne i
sramotne smrti Gospodina ostaje samo pitanje
što dalje i tišina koja nije davala odgovore na
konkretna pitanja i želje. Ovakva tišina i ovakva
pitanja mogu ostati i u našem životu ako budemo
očima gledali samo u daljinu, a nikako u čovjeka
koji je pored nas i u Gospodina koji nam je još
bliži. Bez Uskrsa sva teška i duboka pitanja, sva
razmišljanja i želje i patnje ostaju ne odgovorena
i otvorena. Međutim činjenica da je Gospodin
uskrsnuo temeljno mijenja sve, sva očekivanja i
učenika ali i nas današnjih vjernika. Činjenica
Uskrsa bila je pokretač koji je tolike velike ljude
vodio da idu dalje i naprave toliko veličanstvenih
stvari i djela. Činjenica Uskrsa daje nam svima
novu šansu, nov početak i mogućnost da i vjeru
koja je u nama živimo i čovjeka koji je pored nas
promatramo kao čovjeka i brata.

Sretan Uskrs Mir i Dobro.
Fra Željko Nikolić
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POŠTOVANI GRAÐANI OPĆINE USORA!

Ovo je vrijeme u kojem katolici vrše
pripreme za dolazak jednog od najvećih
kršćanskih blagdana, blagdana Uskrsa.

Dok traje vrijeme posta i molitve,
prisjetimo se svih onih koji su dali svoje
živote za Usoru, za sve ono što danas u
miru možemo stvarati i doprinositi boljem
životu, s ciljem da Usora postane mjesto iz
kojeg ljudi neće više odlaziti. Da bi
ostvarili te ciljeve, trebamo svi zajedno
uložiti dosta napora, ali najprije da
prestanu podjele među nama. Svi mi koji
smo na čelu pojedinih stranačkih odbora u
općini Usora, trebamo zagovarati
zajedništvo, jer Usora je mala i nema
nikakvu budućnost ako se stalno dijelimo i
svađamo. Sa demokratskim promjenama
došlo je i višestranačje, ali ne zato da se
dijelimo, već da u demokratskom dijalogu
postavimo temelje razvoja općine Usora i
da svi zajedno doprinosimo njenom
jačanju i razvoju.

Vjerujem da smo svi zajedno,
Općinsko vijeće općine Usora i ja kao
općinski načelnik, jasno postavil i
određene planove i ciljeve, koje ću i ovom
prigodom napomenuti:

- I z rada prostorno -p lanske
dokumentacije

- Stavljanje u funkciju izgrađene
gospodarske zone

- P rojektovanje i izgradnja
kanalizacione mreže

- Sanacija i dogradnja sustava
vodosnabdijevanja

- Edukacija razvojnog tima.

Ove aktivnosti su prioritetne, ali će
se paralelno raditi i na drugim projektima
kao što je priprema za izgradnju novog
mosta na rijeci Usori, izgradnji školske
radionice u Žabljaku i još nekoliko većih i
manjih projekata. Usvojili smo i općinski
p r o r a č u n , č i j e p u n j e n j e n i j e
zadovoljavajuće, tako da ćemo neke
rashode morati smanjivati. Naslijeđeni
dugovi značajno nam otežavaju rad i to je
problem kojeg moramo prioritetno
rješavati. Našim sugrađanima, koji žive i
rade izvan Usore, želim da sretno
doputuju u svoj rodni kraj i u njemu
provedu što ljepše i ugodnije trenutke
odmora.

Na kraju ovog obraćanja,svim
građanima općine Usora katoličke
vjeroispovijesti želim sretne Uskrsne
blagdane. Čestitke upućujem i svima onim
koji za ove blagdane neće moći doći u
Usoru, kao i svim katolicima susjednih
općina.

, iOpćinski načelnik Ilija Nik ć

Načelnik općine Usora, Ilija Nikić
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Proračun općine Usora za 2013. godinu o
kojemu se najviše raspravljalo na četvrtoj
redovitoj sjednici OV-a, na koncu je ostao bez
većinske potpore vijećnika.Za izmijenjenu
verziju proisteklu raznim amandmanima
glasovalo je samo šest od dvanaest vijećnika,
koliko ih je tada bilo u sali za sjednice OV-a
Usora. Proračun o Nacrtu iznosio je
2150000,00 KM. Pred vijećnike, nakon javne
r a s p r a v e p o n u đ e n j e u v i s i n i o d
2230000,00KM. Na ovakav proračun
amandmane su uložili klub vijećnika NSRB,
Pero Lujić iz HDZ-a 1990 i klub vijećnika HDZ-
a BiH. Amandmani kluba NSRB i Pere Lujića
nisu dobili potrebnu većinu. Većinu su imali
amandmani kluba vijećnika HDZ-a BiH od
kojih je najveća stavka bilo povećanje
proračuna od 25000,00KM za projektnu
dokumentaciju alibegovačkog mosta. Tako da
je pred vijećnike došla konačna verzija
proračuna u visini od 2285000,00KM.
Proračun nije usvojen zbog potpore samo
šest vijećnika i ostaje da se vidi što i kako
dalje. Na snazi je Odluka o privremenom
finansiranju za prva tri mjeseca ove godine.
Od ostalih točaka dnevnog reda četvrte

redovite sjednice valja istaknuti da su u javnu
raspravu upućene Odluke o utvrđivanju
značajnih datuma i kalendara općinskih
manifestacija i načina njihovog obilježavanja.
Isto tako u javnu raspravu upućen je Nacrt
odluke o pokretanju prijenosa nadležnosti iz
oblasti obrazovanja sa Ze-Do županije na
općinu Usora. Istaknuto je da se u ovim
aktivnostima koriste iskustva općine Žepče.
Vijeće je imenovalo povjerenstvo u sastavu:
Pero Lujić, Finka Rajkovača i Ivo Suvala, koje
će zajedno s Načelnikom i općinskim
Službama raditi po ovom značajnom pitanju.
Zbog prelaska na ministarsku funkciju
donesena je odluka o razrješenju općinske
pravobraniteljice Romane Brkić. Kako je u
međuvremenu ustanovljeno da Josip Erceg ne
ispunjava tražene uvjete u Povjerenstvu za
utvrđivanje prometne vrijednosti nekretnina,
na njegovo mjesto u ovo povjerenstvo uz
Darija Katića i Martina Gruju imenovan je Ivan
Čalić. Na koncu sjednice preporučen je
obrazac za izviješća o poslovanju Javnih
ustanova i Javnih poduzeća sa područja
općine. Radi se o već ustaljenoj praksi u
većem broju općina Ze-Do županije.

USVOJEN PROGRAM RADA OV-a
Sa dnevnim redom od devet točaka, treća
redovita sjednica OV-a održana je u petak 25.
siječnja. Po već ustaljenoj praksi, na početku
sjednice, općinski načelnik, Ilija Nikić govorio
je o aktivnostima između dviju sjednica. Kao
najvažnije istaknuo je boravak u Žepču, gdje
je sa tamošnjim čelnicima Općine i škola
razgovarano o iskustvima prenošenja ovlasti
u obrazovanju sa Županije na Općinu sa
hrvatskom većinom.
"Ono što smo u Žepču čuli ohrabruje nas da i
mi krenemo u tom pravcu", kazao je načelnik
Nikić, te u skorije vrijeme najavio pokretanje
prvih koraka u prenošenju ovlasti. Na ovoj
sjednici, uz nekoliko primjedbi, usvojen je

Program rada OV-a za tekuću 2013. godinu.
Usvojene su Odluke o pristupanju izrade
Prostornog plana Općine, potom izrade
Regulacijskog plana središta naseljenog
mjesta Sivša i izradi Urbanističkog plana
naseljenog mjesta Žabljak sa dijelovima
regulacijskog plana. Nakon dugo vremena
imenovano je Povjerenstvo za utvrđivanje
prometne vrijednosti nekretnine u sastavu:
Dario Katić, Martin Grujo i Josip Erceg.
Općinsko vijeće je imenovalo najveći broj
predsjednika i članova stalnih radnih tijela.
Ostala su neimenovana povjerenstva gdje
klub vijećnika HDZ-a 1990, nije ponudio svoje
kandidate na čelna mjesta povjerenstava.



IZ ŽIVOTA OPĆINE

Usorski bilten - 20Ožujak 13.

5

USVOJEN PRORAČUN NA IZVANREDNOJ SJEDNICI
Na prvoj Izvanrednoj sjednici OV Usora u
novom sazivu, usvojen je Proračun za 2013
godinu u visini od 2293000 KM. Ovoj
uspješnoj sjednici pedhodio je sastanak
Načelnika općine s predstavnicima političkih
stranaka i vijećničkih klubova, na kojem se
pokušalo doći do kompromisnih rješenja. U
odnosu na prijedlog proračun je povećan za
69000 KM, usvajanjem Amandmana klubova
vijećnika HDZ-BiH, Narodne stranke radom za
boljitak i HSP BiH. Usvojeni su Amandmani
HDZ BiH, da se za rekonstrukciju i održavanje
putova u proračunu osigura dodatnih 5000
KM. Potom da se za izradu glavnog Projekta
novog mosta, na lokaciji postojećeg, preko
rijeke Usore izdvoji 15 000 KM i da se za
stambeno pitanje demobiliziranih branitelja,
a koji su slabijeg materijalnog stanja, osigura
20 000 KM. Općinsko vijeće je podržalo i

Amandmane kluba vijećnika Narodne stranke
radom za boljitak i to da se ribarskom društvu
"Klijen" osigura 1 000 KM. Za 13 000 KM
povećana je subvencija privatnim Javnim
poduzećima i podeuzetnicima kao i
poljoprivrednicima, te udruženju pčelara
"Bagrem" 2000 KM. Na uštrb KUD-ova
podržani su i Amandmani HSP BiH i to da se za
organizaciju spomen turnira "Ivan Bratić -
Macare" u proračunu planira dodatnih 1000
KM i dodatnih 4000 KM za rad Udruge
gospodarstvenika i poljoprivrednika. Na
izvanrednoj sjednici odmah je donesena
Odluka i o izvršenju ovoga proračuna. Valja
istaknuti da je načelnik općine, Ilija Nikić
upozorio da je punjenje proračuna u prva dva
mjeseca manje za 20%, te da bi se lako moglo
dogoditi da bi proračun do konca godine
mogao biti u deficitu za oko 300 000 KM.

IZ RADA OPĆINSKOG VIJEĆA
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ZAPOČETI PRODAJU GOSPODARSKE ZONE

Nakon prve izvanredne, peta redovita
sjednica OV-a održana je u petak 15. 03.
2013. Na dnevnom redu bilo je 13 točaka,
ali su prije toga održane dvije tematske
s jednice . P r va je b i la posvećena
vodosnadbjevanju, odvodnji i kanalizaciji.
Gosti sjednice bili su predstavnici "Fonda
za zaštitu okoliša FBiH". Oni su vijećnike
upoznali sa mogućnostima korištenja
sredstava ovog fonda koji godišnje
raspolaže sa oko 20 miliuna KM. Druga
tematska sjednica bila je posvećena
poziciji BiH prema pristupnim fondovima
EU. O svojim iskustvima govorili su
p r e d s t a v n i c i R a z v o j n e a g e n c i j e
varaždinske županije. Oni su tijekom
boravka u Usori organizirali edukaciju
lokalnog razvojnog tima. Kada je u pitanju
peta redovita sjednica OV-a ona je u prvom
dijelu bila posvećena upućivanju u javnu
raspravu nekoliko nacrta odluka. Tako je u
javnu raspravu upućena Odluka o zaštiti
izvorišta za piće: Žabljak, Makljenovac i

Ularice. Na javnu raspravu ide i Odluka o
općinskim administrativnim pristojbama.
Donesena je odluka o pristupanju izrade
strategije integriranog lokalnog razvoja
Općine za razdoblje 2014-2020. godine.
Odlučeno je da se putem javnog natječaja
u prodaju da nešto više od 6 000 četvornih
metara industrijske zone u Žabljaku, po
početnoj cijeni od 10KM. po četvornom
metru. U ovu industrijsku zonu uloženo je
između 800 000 KM i 900 000 KM. Ukoliko
bi se zemlja prodavala po početnoj cijeni u
općinski proračun slilo bi se oko 260 000
KM. Raspravljalo se o još jednom
značajnom gospodarskom objektu, bivšoj
zgradi vojarne. Tim povodom imenovano
je povjerenstvo koje treba utvrditi stupanj
devastiranja ovog objekta. Za korisnike
stalne novčane pomoći Općina je preuzela
obvezu plaćanja usluga odvoza smeća.
Donesena je Odluka o osiguranju
bankovne mjenice i popunjena su stalna
općinska povjerenstva.

Aida Kapetanović Maja Lehman
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BOŽIĆNI PRIJAM ”HRVATSKOG SOKOLA”
U povodu treće godine djelovanja, u
četvrtak 20. prosinca "Hrvatsko sokolsko
društvo" - Usora u motelu "Split"

o r g a n i z i r a l o j e b o ž i ć n i p r i j a m .
Organizator se potrudio da šarolikim
sadržajem obogati ovaj dogadjaj koji bi
trebao postati tradicionalan. U kulturno-
zabavnom programu sudjelovali su
članovi KUD-a "Izvor" iz Žabljaka, orkestar
i pjevački zbor "FRAME"- Sivša, te pjesnici:

Ivica Budulica-Strikan,

Josipa Matošević i Katarina Joskić. O radu
"Hrvatskog sokolskog društva", jedinog u
BiH, govorio je poglavar Željko Joskić. On je
rekao da su u nekoliko navrata i organizirali
kros utrku - "Trčanjem do zdravlja", spomen
utrku Mario Jozić, te da je obnovljen rad
Taekwondo kluba.
"Ostvarili smo dobru suradnju sa "Hrvatskim
sokolskim društvom" iz Osijeka i u narednom
razdoblju očekujemo produbljenje ove
suradnje", kazao je Željko Joskić. Mrlju na

ovaj božićni prijam stavili su trojica
zaslužnih kojima su trebale biti uručene
zahvalnice, ali se vlč. Ivan Bošnjak, Željko
Jurišić i Ivica Joskić nisu pojavili. Jedino je
Mijo Ćosić bio tu da preuzme svoju povelju
"Hrvatskog sokolskog društva" - Usora.
Uspješan daljni rad ovdašnjim "Sokolovima"
uz Miju Ćosića poželjeli su i načelnik općine,
Ilija Nikić, Pero Lujić, predsjednik ovdašnje
HVIDR-e, te Slobodan Krajina, predsjednik
planinarskog društva "Bajina glava". Nakon
oficijalnog dijela uslijedilo je druženje do
kasno u noć.
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”FRAMA” Sivša

Željko Joskić
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USORSKA VEČER
Temeljni cilj da se na jednom mjestu
tijekom božićnih Blagdana okupi veliki
broj usorana sa onim iz inozemstva i ove
godine je uspio.
"Usorska večer" organizirana je u
svadbenom salonu Gorana Tokića uz veliki
doprinos MZ-Sivša i KUD-a "Naši običaji" -
Sivša. Bukvalno se tražila stolica i stol više,
jer se na jednom mjestu okupila elita
izvorne glazbe. Bili su tu: ”Vesele jetrve”,
”Braća Jel ić”, ”Izvornjačka duša”,
”Generacija”, Anto Katić i Juro Martinović,
”Župljani”, ”Kumovi Šerci”, ”Vesela srca
Usore”, ”Zvuci rodnog kraja” i glazbena
sekcija KUD-a "Naši običaji" Villach-
Austrija. Da bi u dva navrata otpjevali po
dvije pjesme pomogli su im svirači:Ivan
Bejić, Ivan Tomić, Pero Nikić, Zoran
Krajina, Ilen Bejić i Marko Baštijanović.
I sp red domać ina , oko pet so t ina

okupl jen ih u svadbenom salonu,
pozdravio je Mijo Ćosić, predsjednik
savjeta MZ-Sivša. U ime usorana u
inozemstvu, kratko se obratio dr. Vjekoslav
Jeleč, kandidat za dogradonačelnika grada
Zagreba, na predstojećim lokalnim
izborima. Zajedništvo usorana pokazalo se
i kroz kola koja su se često zaigrala između
nastupa izvornih skupina.
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Mijo Ćosić

Vesele jetrve Dr. Vjekoslav Jeleč
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BOŽIĆNI HUMANITARNI KONCERT
BOLESNOJ DJECI USORE

Prodajom ulaznica, prikupljenim donacijama
i aukci jskom prodajom umjetničkih
predmeta bolesnoj djeci Usore prikupljeno je
7200 KM. To je skoro 4000 KM manje nego
prethodne godine koja je bila izborna.
Božićni humanitarni koncert u organizaciji
KUD-a "Izvor" iz Žabljaka i MZ Alibegovci
upriličen je u subotu 29. prosinca u domu
kulture u Alibegovcima. Te večeri prodano je
preko 600 ulaznica. Mnogi su u želji da
pomognu kupovali i ulaznicu više. Tako je u
Domu kulture bilo mjesta za još veći broj
posjetitelja. Uz prodane ulaznce, najviše
novca prikupljeno je donacijama od kojih je
najveća od 1000 KM bila ona Zavičajnog kluba
uosrskih Hrvata iz Zagreba. Solidno je
zarađeno i aukcijskom prodajom suvenira
usorskog kraja i umjetničkih slika Nedeljka
Ike Bilkića. Na pozornici u Alibegovcima
nastupili su glazbeni zbor ”FRAME”-Sivša,
potom izvorne skupine: Vesela srca Usore,
Zov zavičaja, Braća Jelić, Bistri izvori,
Dobojski zvuci, Vesele jetrve, Zvuci rodnog
kraja, te KUD "Izvor" iz Žabljaka i KUD "Jozo
Džido Zuber" Omanjska. Zapažen nastup
imali su mlađi članovi KUD-a "Izvor", koji su
odigrali igre iz Prigorja i Slavonije. Među

okupljenim narodom bile su mnoge poznate i
odgovorne osobe iz društveno-političkog i
vjerskog života, kao i Nikola Antunović-Kava,
legendarni zapovjednik obrane ovoga kraja.
Uz prvog čovjeka Usore, načelnika Ilije Nikića
pozdravne govore uputili su još i profesor
Ivan Rajkovača, predsjednik Zavičajnog kluba
usorskih Hrvata - Zagreb, kao i dopredsjednik
dr. Vjekoslav Jeleč. Prikupljeni novac doniran
je: Ina Krajina iz Makljenovca 400 KM, Jelena
Penava -Žabljak 300 KM, Ivana Glamatović-
Žabljak 400 KM, Dajana Ivić - Sr. Omanjska 400
KM, Perica Prakljačić - Alibegovci 400 KM,
Andrej Mandir - Sivša 400 KM, Kerim Tokmići -
Alibegovci 400 KM, Gabrijel Krajina -
Makljenovac 400 KM, Mario Topalović -
Ularice 400 KM, Željko Novak - Alibegovci 300
KM, Dragana Lukić - Kraševo 300 KM, Katica
Barišić - Omanjska 250 KM, Mara Barišić -
Omanjska 250 KM, Barić Goran -Novo Selo
300 KM, Ana Penava - Žabljak 300 KM, Arijana
Bratić - SR. Omanjska 300 KM, Radmila Vidić -
Žabljak 300 KM, Svjetlana Marić - Ularice 300
KM, Nikola Jelić-Makljenovac 250 KM, Anka
Katić - Prisade 300 KM, Jeleč Ante - Jeleči 300
KM i Ante Kovačević - Rosulje 300 KM.
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KUD ”Izvor” Žabljak



svečanosti priznanja su uručena kasnije. O

radu ”Crvenog križa” Usora govorio je

predsjednik Boris Penava, koji je na ovoj

poziciji svojedobno zamijenio pokojnog

Stipu Budulicu. On je u prigodnom

obraćanju nazočne podsjetio na rad CK.

kroz 100 godina njegovog djelovanja, te

na na jvažn i je akt i vnost i loka lne

organizacije.

U povodu stote obljetnice djelovanja u BiH

i 20. godina od utemeljenja na prostoru

Usore u motelu ”Split”, 17. prosinca

održana je prigodna svečanost obljetnice

Crvenog križa - Usora. U konferencijskoj

dvorani okupili su se brojni gosti i uzvanici

n a č e l u s a B r a n k o m L e k o m ,

predsjednikom CK - BiH. Bila je ovo

prigoda za podjelu zahvalnica i priznanja

onima koji su na bilo koji način pomogli u

djelovanju ove humanitarne udruge.

Zahvanice su uručene predstavnicima

usorskih Mjesnih zajednica, općini Usora,

RP-Usora, MSŠ ”Stjepana Radća”, OŠ

”Ivana fra. Frane Jukića”, CK - FBiH,

ž u p a n i j s k o m C K . , t e z a s l u ž n i m

pojedincima Lenardu Zeleniki, dr. Ivici

Ćosiću, Nikoli Kolobari, Bori Glamatović i

Miji Ćosić. Onima koji nisu nazočili ovoj

IZ ŽIVOTA OPĆINE

Usorski bilten - 20Ožujak 13.

IZ ŽIVOTA OPĆINE

OBILJEŽENA 20-A OBLJETNICA
CRVENOG KRIŽA - USORA
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Boris Penava

Branko Leko

Gosti obljetnice
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IZ ŽIVOTA OPĆINE

KOORDINIRATI RAD SVIH UDRUGA
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Od 2011. godine na prostoru Usore djeluje
i udruga "Nositelja ratnih odličja HVO-a
Usora". Udruga broji nešto više od 30.
članova. Redovita izvještajna skupština
u d r u g e o d r ž a n a j e u č e t v r t a k
03.01.2013.godine u motelu "Čardak".

Skupština je počela odavanjem počasti za
4. preminula člana udruge: Josipa Pranjića,
Dragu Pranjića, Jozu Topalovića - Tarzu, i
Jozu Čupića - Geana. Skupštini je
predsjedavao Franjo Bratić. Izvješće o
radu između dviju sjednica podnio je
predsjednik udruge, Ilija Jelić. On je
istaknuo da je osnivanje udruge imalo za
cilj ostvarenje prava dobitnika ratnih
odličja i koordiniranje u njihovom radu.

”Za učenike slabijeg materijalnog stanja
osigurali smo školski pribor, i božićne
pakete. Sa 500 KM pomogli smo za
liječenje bolesnog branitelja, te ispred
udruge zajedno sa drugima obilježavali

značajne ratne datume.", kazao je u svom
izvješću Ilija Jelić.
U skupštinu udruge ZE-DO Županije na
ovoj skupštini izabrani su: Ilija Jelić, Ivo
Suvala, Željko Jurišić i Ilija Duđak. Ukazana
je potreba da se ponovno reaktivira rad
svih udruga proisteklih iz Domovinskog
rata, posebno rad udruge "Dragovoljaca i
veterana" domovinskog rata. Potom bi
trebalo, zaključeno je dalje, formirati
koordinacijsko tjelo svih udruga koje bi
bilo pokretač u zajedničkim ciljevima.
Podržana je odluka OV-a Usora da se zbog
korištenja prava Resornom županijskom
ministarstvu dostavi kompletan spisak
svih pripadnika 110-e brigade HVO-a
Usora. Još je jednom ukazano da se na
središnjem spomen obilježju poginulim
branitel j ima ispiše pravilan naziv
brigade,to znači da se ispiše ”110-a
brigada HVO-a Usora” a ne kako sada stoji
”110-a Usorska brigada”.

Članovi skupštine

General Anto Jeleč
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IZ ŽIVOTA OPĆINE

OBILJEŽENA 21-a OBLJETNICA
HRVATSKE ZAJEDNICE USORA

N a m j e s t u g d j e j e i o s n o v a n a , u
prostorijama župnog dvora u Sivši, 14.
siječnja obilježena je 21-a obljetnica
Hrvatske zajednice Usora. Uz neke od
sudionika ovoga povjesnog događaja iz
1992. godine obilježavanju obljetnice
Hrvatske zajednice Usora nazočili su
predstavnici mjesnih zajednica, te
ovdašnji župnici na čelu sa dekanom
Bonom Tomićem. Bio je ovo i svojevrstan
sat povijesti u kojem su mnogi govornici
podsjetili što je utemeljenje Hrvatske
zajednice Usora značilo u organizaciji
obrane ovih prostora i političkom ustroju,
koji je doveo do osnutka općine Usora.
Uvodničar je bio Ivica Bošnjak, koji je
istaknuo da je Hrvatska zajednica Usora
koju su činili politički predstavnici hrvata
Tešnja, Teslića i Doboja, osnovana nakon
HZ Bosanske Posavine i Herceg-Bosne. Za
HZ Herceg-Bosne rekao je da je bila
o d g o v o r n a d o l a z e ć i m s r p s k i m
dominacijama na tlu BiH.
"Na ovom mjestu skupina vizionara

postavila je temelje Usore. U to vrijeme
bio je to odvažan potez, pogotovo za one
koji su došli sa prostora koji sada nisu u
sastavu općine Usora. Ti ljudi doživljavali
su niz neugodnosti pa i uhićenja. Danas
kada živimo u miru nesmijemo zaboraviti
značaj ovog događaja i zasluge onih koji
su sudjelovali u osnivanju HZ Usora",
kazao je u svom obraćanju Ilija Nikić,
načelnik općine Usora.
On je predložio osnivanje radne skupine
koja bi za OV pripremila prijedlog na koji
način bi se u buduće obilježavao ovaj, ali i
drugi značajni datumi za narod Usore. O
događajima iz 1992. godine uspomene su
evocirali: Franjo Bratić, Ivan Katić, Jozo
Matošević, Marko Lukić, Štefo Masatović i
Josip Krajina. Podno spomen ploče na
župnom dvoru u Sivši položen je vjenac i
zapaljenje svijeće. Kratku molitvu za sve
poginule i umrle Usorske branitelje
predvodio je prečasni Bono Tomić,
žabljački župnik i dekan usorskog
Dekanata.
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Ponovno zajedno
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SJEĆANJE NA BITKU ZA ”ŠUMAREVU KUĆU”
Polaganjem vijenca, paljenjem svijeća, te
prijamom kojega je u zgradi Općine
upriličio načelnik, Ilija Nikić 17. veljače

obilježena je 20-a obljetnica "Bitke za
šumarevu kuću". Sjećanje i odavanje počasti
palim usorskim braniteljima u povodu
ovoga događaja iz 1993. godine, započelo je
polaganjem vijenca i molitvom u kojoj su
sudjelovali predstavnici Općine, Udruga
proisteklih iz Domovinskog rata i neki od
sudionika tih povjesnih događaja.Druženje
je nastavljeno u zgradi Općine. Šef
protokola obilježavanja obljetnice bio je
Martin Grujo, šef općinske Službe za
društvene djelatnosti. U svom prigodnom
obraćanju općinski načelnik, Ilija Nikić
posebno važnim istaknuo je zajedništvo
koje je tada vladalo i koje je polučilo
pobjedom na Šumarevoj kući i drugim
bitkama domovinskog rata.
"Upravo to nam zajedništvo danas
nedostaje. Danas smo podjeljeni više nego
ikada. To za Usoru nije dobro. Prisjećamo se
vremena u kojem je svaki čovjek želio dati
svoj doprinos. Danas, kroz ove podjele
zaustavili smo usorski razvoj i imam dojam

da se neke snage uporno bore da neidemo
niti koraka naprijed. Zbog toga vas sve
pozivam, a posebno branitelje da postavite
pitanje na svakom mjestu, a posebno ovdje
u Općini, što se radi i o čemu se radi? jer od
odgovornosti za sadašnje stanje ne smije
bježati nitko. Sve vas pozivam da od svih nas
tražite odgovornost", kazao je u svom
obraćanju načelnik Ilija Nikić. O događajima
od 17. veljače 1993. godine i "Bitke za
Šumarevu kuću" govorio je Stipo Bonić i
jedan od zapovjednika i aktivnih sudionika
u ostvarenju te pobjede.
"Radilo se o dominantnoj kvoti sa koje su
nepr i j a te l j ske snage svakodnevno
granatirale dio Omanjske i Jalaha, gdje su
stradavali i civilni objekti." On je podsjetio
da se u nekoliko navrata bezuspješno prije
pokušavalo osvojiti ove srpske položaje, i to
sa žrtvama. Najveći teret ove pobjede
iznijele su Interventne postrojbe prve bojne
110-e brigade HVO-a Usora", kazao je dalje
Stipo Bonić i na koncu svoga obraćanja od
aktualne vlasti zatražio zaustavljanje
razbašć ivan ja opć ine Usora i v i še
angažmana na ostvarivanju braniteljskih
prava.
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Polaganje vijenca

Prijam kod Načelnika
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KULTURA

POKLADE U OMANJSKOJ
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Uoči korizme, vremena za molitvu, post i
odricanje najvećeg broja katolika, u
Omanjskoj je organizirana pokladna povorka

i pokladno prelo. Unatoč lošim vremenskim
prilikama, hladnoći i kiši, MZ Omanjska i
KUD "Jozo Džido Zuber" bili su uspješni
organizatori pokladne povorke i prela.
Pokladna povorka organizirana je u nedjelju
11. veljače. Krenulo se sa početka sela i uz
pjesme, pokladne maske i razne kreacije na
traktorima stiglo do poligona malih
športova, gdje je sve sudionike dočekao
kazan graha sa kobasicama. Po već ustaljenoj
dobroj praksi, sudionici povorke zastajali su

na nekoliko postaja, gdje su im organizirane
skupine pojedinih zaselaka priredili okrepu s
bogatom ponudom "ića i pića". Pokladno
prelo upriličeno je u utorak, na poligonu
malih športova. Hladna kiša nije išla na ruke
organizatora. Bez obzira na to na prelu se
okupilo mnogo onih kojima je stalo da daju
vlastiti doprinos očuvanju ovoga lijepog
običaja. Prelo je činilo šarenilo maski, stare
narodne nošnje, tradicionalnih glazbenih
instrumenata, starih i novih pjesama.
Najuspješnijim baštinicima običaja odata su

p r i z n a n j a i s k r o m n e n a g r a d e . Z a
najuspješniju dječiju žensku masku nagrada
je uručena Marineli Džido, a za mušku Iliji
Katiću. Franjo Bratić - Lovac proglašen je
najboljim sviračem na dvojnicama. Šargiju je
najbolje svirao Ilija Baštijanović, a violinu
Franjo Gavrić. Iva Džido odjenula je
najoriginalniju žensku narodnu nošnju, a
Jozo Džido mušku. Za najbolji ženski
pjevački par proglašene su Kaja Dadić i Iva
Bratić, a najbolji muški Anto Ćosić i Petar
Džido. Za sve loše što se dogodilo u prošloj
godini platio je "firaun" koji je simbolično
spaljen na koncu pokladnog prela u
Omanjskoj.
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ŠPORT

BOŽIĆNI MALONOGOMETNI
TURNIR VETERANA

Po drugi put zaredom u organizaciji MZ

Srednja Omanjska i HSP-a podružnica

Usora organiziran je malonogometni

turnir veterana. Kao i prošle i ove godine

turnir je organiziran u športskoj dvorani

OŠ "Ivana Fra Frane Jukića". Sudjelovalo je

šest ekipa i to: Tik tak, Rođeni, Polet,

Debeli, , i Prijatelji. Najbolja ekipaAlgoj

bila je ekipa . Drugo mjesto osvojilaAlgoj

je ekipa Prijatelji dok je treće mjesto

osvojila ekipa Debelih. Za najboljeg

vratara turnira proglašen je Dragan Bratić

iz ekipe Prijatelji. Za najboljeg igrača

proglašen je Mato Katić iz pobjednčke

ekipe turnira. Najbolji strijelac sa

postignutih 14. golova bio je Dragan Kulaš

iz ekipe . Najveći broj sudionikaAlgoj

turnira druženje nakon utakmica nastavilo

je u svadbenom salonu Gorana Tokića.

Turnir je uvršten u kalendar športskih

događaja pa je s toga financijski

podpomognut od općine Usora. Najveći

teret organizacije turnira podnjeli su Ićo

Topalović, Zdravko Bratić, Goran Tokić i

Pejo Tokić - Rule.
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Sudionici završnice turnira




